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Behandling af høringssvar af udkast til Vanløse bydelsplan i fagudvalgene, Vanløse 
Lokaludvalg samt Ældrerådet, Handicaprådet og Integrationsrådet

Indledning
Udkast til Vanløse bydelsplan har været i høring i fagudvalgene, Vanløse Lokaludvalg samt 
Ældrerådet, Handicaprådet og Integrationsrådet fra den 24. februar 2009 til den 4. maj

Alle har afgivet høringssvar.

Der er generelt kommet positive bemærkninger til processen og det endelig forslag til bydelsplan.
Særligt inddragelsen af borgerne i forbindelse med bydelsplanlægningen fremhæves som 
positivt.

Vanløse Lokaludvalg peger på at, at de har arbejdet tæt sammen med 
Økonomiforvaltningen, medlemmer af Borgerrepræsentationen og et stort antal borgere 
(ca. 1.600 i alt) i bydelen om planen. Vanløse Lokaludvalg kan derfor tiltræde
bydelsplanen.
Teknik- og Miljøudvalget finder, at bydelsplanerne, herunder bydelsplan for Vanløse, 
rummer en lang række gode og relevante forslag Bydelsplanlægningen kan understøtte 
en mangfoldig udvikling af byen som helhed, idet bydelsplanlægningen med sin brede og 
helhedsorienterede indgangsvinkel kan medvirke til at indkredse og indfange bydelenes 
identitet og karakteristika.
Børne- og Ungdomsudvalget bemærker, at de finder oplæggene i bydelsplanen 
spændende og vil behandle dem som selvstændige forslag i udvalget. Derudover 
bemærkes, at såvel processen ved tilblivelsen af og selve forslaget til bydelsplan vidner 
om et stort og bredt engagement hos lokaludvalg og lokalbefolkning på Vanløse om 
visioner og konkrete handlinger for udvikling af bydelen. Udvalget har med stor interesse 
noteret sig forslagets visioner og ideerne inden for børne- og ungdomsområdet.
Beskæftigelses- og Integrationsudvalget vurderer, at indholdet i bydelsplanen generelt set 
er i fin overensstemmelse med Beskæftigelses og Integrationsudvalgets politiske mål og 
indsatsområder. Udvalget ser det som positivt, at Vanløse Lokaludvalg, på trods af den 
generelt set ressourcestærke bydel, ser det som sin opgave at medvirke til bedre
integration af socialt udsatte grupper i bydelen.
Kultur- og Fritidsudvalget konstaterer med tilfredshed, at kultur- og fritidslivet er tillagt 
central betydning i forslag til Bydelsplan for Vanløse. Udvalget bemærker endvidere, at 
der gennem bydelsplanlægningen ses et brud med den traditionelle sektoropdeling, idet 
kultur- og idræt indtænkes i alle temaer, hvor det giver mening.  
Socialudvalget finder, at bydelsplanens vision om en attraktiv bydel, som bl.a. gennem 
mangfoldige aktiviteter vil gøre sig selv tilgængelig – også for de socialt udsatte – er 
velvalgt og relevant for bydelen.
Sundheds- og Omsorgsudvalget tilslutter sig generelt det store arbejde, der er udført for at 
beskrive visioner og ambitioner for de tre bydele.
Integrationsrådet ser meget positivt på hele processen omkring borgerinddragelsen i 
forbindelse med udarbejdelse af bydelsplanen sammen med lokaludvalget. Dette giver 
borgerne et medejerskab til bydelsplanen.
Handicaprådet finder bydelsplanerne spændende og synes, at det er vigtigt, at 
bydelsplanlægningen sker i dialog med borgerne. Rådet betragter det som særdeles 
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positivt, at der i Vanløse bydelsplan er et specifikt fokus på tilgængelighed som et af de 
vigtigste principper for bydelen. 
Ældrerådet finder at det foreliggende forslag til bydelsplan i sin nuværende form er et godt 
udgangspunkt for samarbejde og dialog om Vanløses fremtid.

Der er også indkommet forslag til ændringer og justeringer af de foreliggende forslag til 
bydelsplaner samt i forhold til det videre arbejde med bydelsplanlægningen. Der er en 
gennemgang af disse punkter nedenfor, sammen med Økonomiforvaltningens bemærkninger 
hertil.

Jf. Økonomiudvalgets beslutning den 24. februar 2009 blev fagudvalgene og lokaludvalgene 
opfordret til at tilkendegive hvilke temaer/indsatser, de særligt vil prioritere at arbejde videre med, 
hvordan de vil arbejde videre med det og afsætte økonomi til arbejdet

Både fagudvalg og lokaludvalg peger på flere indsatser, som de finder relevante at arbejde videre 
med. Af høringssvarene fremgår, at der ikke afsættes særskilt økonomi hertil i fagudvalgene, men 
at det er led i den løbende prioritering og det forudsættes at indgå i den generelle 
sektorplanlægning. Herudover beskriver flere af høringssvarene også en række igangværende 
tiltag, der understøtter og er i tråd med bydelsplanens temaer/indsatser. Dette beskrives ligeledes 
nedenfor.

Nedenfor er der således en gennemgang af høringssvarene opdelt i hhv. A. bemærkninger og 
forslag til ændringer samt B. hvilke temaer/indsatser, som fagudvalgene og lokaludvalget har 
tilkendegivet at ville arbejde videre samt beskrivelser af igangværende indsatser.

GENERELLE BEMÆRKNINGER

A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger

Vanløse Lokaludvalg
Vanløse Lokaludvalg har fremsendt nogle forslag til 
forbedring af mere redaktionel art, som de mener, vil 
forbedre indtrykket af planen.

ØKF har taget forslag til ændringer til efterretning og 
foretaget korrekturrettelser.
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Teknik- og Miljøudvalget
1. TMU bemærker, at den brede og 
helhedsorienteret indgangsvinkel kan skærpes i de 
kommende bydelsplaner. 
2. Udvalget bemærker i sit høringssvar, at der er 
behov for, at ØKF i de kommende arbejder sikrer en 
fælles koordinering og prioritering af ønsker og 
indsatser i bydelene og opfordrer til, at det 
genovervejes at skabe en fælles styring på tværs af 
forvaltningerne. 

3. Udvalget opfordrer til, at bydelsplanlægningen 
løbende evalueres og til at Teknik- og 
Miljøforvaltningen inddrages heri.

4. Udvalget opfordrer til, at der sker en tættere 
kobling til kommunens generelle mål som fx 
’Miljømetropolen’. Ligeledes er udvalget af den 
holdning, at bylivsudspillet ’Metropol for mennesker’
bør være et pejlemærke for bydelsplanlægningen. 

5. Udvalget gør opmærksom på, at der ikke er afsat 
en særlig ramme til finansiering af forslag i 
bydelsplanerne, der således i givet fald må 
finansieres over de generelle bevillinger. Udvalget 
må således tage forbehold for resultatet af den årlige 
budgetbehandling. 

Ad. 1) ØKF bemærker, at det er en vigtig del af 
bydelsplanlægningen at understrege lokale 
særkender, og at forvaltningen vil søge at styrke 
dette yderligere i de kommende bydelsplaner. 

Ad. 2) ØKF er enig i behovet for en yderligere 
prioritering og vil søge at styrke fokus på prioritering 
i de kommende bydelsplaner. Økonomiforvaltningen 
er enig i, at det ikke er lykkedes med en fælles 
prioritering af temaer/indsatser i bydelsplanen og vil 
generelt styrke fokus på prioritering i 2. bølge. Dog 
er Økonomiforvaltningen ikke enig i, at en 
centralisering af ønsker og indsatser i bydelene er 
hensigtsmæssig, da der er forskelle på 
lokaludvalgets og fagudvalgenes ønsker, jf. 
høringssvarene, og det – jf. også konceptet for 
bydelsplanlægningen – er væsentligt at 
bydelsplanerne udtrykker lokale ønsker og principper 
for bydelens udvikling

Ad. 3) ØKF er enig heri. Der har således været 
gennemført evalueringer med både lokaludvalg og 
fagforvaltninger som afslutning på 1. bølge. En 
større evaluering af konceptet for 
bydelsplanlægningen vil imidlertid først blive 
gennemført efter udarbejdelse og behandling af alle 
10 bydelsplaner.
Ad. 4) ØKF bemærker, at der er en tæt kobling 
mellem den gældende kommuneplanstrategi og 
bydelenes lokale principper, jf også konceptet for 
bydelsplanlægningen. Kommuneplanstrategi 2007 er 
det vigtigste pejlemærke for de første bydelsplaner,.
Fagudvalgene opfordres dog til at løfte centrale 
politikker med ind i planlægningen næste bølge 
bydelsplanlægning.

Ad. 5) Jvf. konceptet for bydelsplanlægningen kan 
temaer/indsatser i bydelsplanen realiseres i det 
omfang, de enkelte fagudvalg beslutter sig herfor. 
Det er således fagudvalgets og lokaludvalgets eget 
ansvar at finansiere de indsatser, de vil arbejde 
videre med.

Børne- og Ungdomsudvalget
Børne- og Ungdomsudvalget tilslutter sig forslagets 
temaer for så vidt angår børne- og ungdomsområdet, 
men medlemmerne af udvalget tager generelt 
forbehold for forslaget til ”Bydelsplan for Vanløse 
2008-2009” under hensyn til den videre behandling 
af det samlede forslag.”

Beskæftigelses- og Integrationsudvalget
Det er ikke muligt for forvaltningen at afsætte 
særskilt økonomi til bydelsarbejdet, men 
forvaltningen vil være i dialog med Vanløse 
Lokaludvalg om behovene for særskilte initiativer.

Jvf. konceptet for bydelsplanlægningen kan 
temaer/indsatser i bydelsplanen realiseres i det
omfang, de enkelte fagudvalg beslutter sig herfor. 
Det er således fagudvalgets og lokaludvalgets eget 
ansvar at finansiere de indsatser, de vil arbejde 
videre med.
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Kultur- og Fritidsudvalget
Realiseringen af en række af de forslag der er 
fremlagt i bydelsplanerne forudsætter, at der 
afsættes særskilte midler hertil. Da Kultur- og 
Fritidsudvalget ikke råder over frie midler hertil, skal 
disse i givet fald afsættes af Borgerrepræsentationen 
ved vedtagelsen af kommende budget.

Jvf. konceptet for bydelsplanlægningen kan 
temaer/indsatser i bydelsplanen realiseres i det 
omfang, de enkelte fagudvalg beslutter sig herfor. 
Det er således fagudvalgets og lokaludvalgets eget 
ansvar at finansiere de indsatser, de vil arbejde 
videre med.

Sundheds- og Omsorgsudvalget
Udvalget ønsker, at bydelsplanerne indtænker ældre 
borgere, sundhedsfremmende indsatser, herunder 
sundhedshuse og idrætstilbud.

Udvælgelsen af temaer og indhold til bydelsplanerne 
er sket på baggrund af borgerdeltagelsen i den lokale 
proces. Der vil derfor ikke blive efterredigeret i 
planerne på baggrund af specifikke prioriteringer fra 
fagforvaltningernes ressortområder. ØKF er 
imidlertid af den opfattelse, at Sundheds- og 
Omsorgsudvalget er velkommen til at tage kontakt til 
lokaludvalget for at høre nærmere om deres visioner 
for ældre og sundhedsfremmende indsatser.

Integrationsrådet
Rådet skriver, at de har svært ved at være uenige i 
udkastet, idet det er formuleret så løst og overordnet 
at det er umuligt at vurdere, hvad der vil blive sat i 
værk, hvornår og i hvilket omfang.

Bydelsplanerne er med afsæt i konceptet ’10 i én’
strategiske planer, der viser visioner og overordnede 
retninger, snarere end konkrete handlingsplaner med 
tilknyttet økonomi.

Tema 1: BYRUM OG BYLIV

A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger
Vanløse Lokaludvalg
Vanløse Lokaludvalg vil gerne fremhæve forslaget
om at udvikle Skjulhøj Allé, som også baserer sig på 
den gældende kommuneplan, om planmæssigt at 
sikre mulighederne for fastholdelse og udvikling af 
forholdene for de kreative erhverv i Skjulhøj Alle-
kvarteret.

Dette er også en del af forslag til Kommuneplan 
2009.

Teknik- og Miljøudvalget
1. Teknik- og Miljøforvaltningen er enig i, at der er 
potentialer i flere af byens rum og pladser. Det er i 
overensstemmelse med forvaltningens vision, 
”Metropol for mennesker”. De foreslåede 
byrumsaktiviteter er derfor et udmærket 
baggrundsoplæg til forvaltningen for at skærpe 
opmærksomheden på byrummenes potentialer. 

2. Det eksisterende bydelsatlas for Vanløse bruges i 
dag i planlægningen. Et uddybende materiale kan 
være en yderligere hjælp for forvaltningen. En 
nærmere vurdering af hvad registranten kan bruges 
til, forudsætter mere viden om indholdet.

3. Forvaltningen har udarbejdet lokalplan for Skjulhøj 
Allé bl.a. med henblik på at styrke mulighederne for 
kreative erhverv i området. 
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Kultur- og Fritidsudvalget
Udvalget støtter Vanløses målsætning om at udvikle 
Skjulhøj Allé, herunder Basarbygningen, som zone 
for kreativt erhverv, interessant. Billige lejemål og 
udnyttelse af byrum til ikke-kommercielle kreative 
formål som f.eks. kunstneriske værksteder, 
gadegallerier, musikbegivenheder eller lign. kan give 
bydelens kunstneriske og kulturelle vækstlag og 
kreative erhverv nye udfoldelsesmuligheder. 

B. Hvilke temaer/indsatser, der tilkendegives at 
ville arbejde videre med samt beskrivelse af 
igangværende indsatser
Vanløse Lokaludvalg
1. Lokaludvalget peger især på 
anvendelsesmulighederne i den eksisterende 
basarbygning ved Ålekistevej. Kvarteret rummer 
også økonomiske muligheder for opstart af nye 
erhverv for beskedne beløbsstørrelser.

2. Lokaludvalget peger endvidere på, at man vil 
afsætte ressourcer til fremstilling af et nyt 
bydelsatlas for bydelen, hvor der bl.a. lægges vægt 
på mindre kendt arkitektur, herunder rester af gårde 
fra den oprindelige landsby og de udflyttede gårde, 
hvor arkitekter og andre vigtige oplysninger ikke 
foreligger. Det samme gælder forskellige hustyper i 
de udbyggede haveby-områder.

Ad. 2) Økonomiforvaltningen finder det interessant at 
lokaludvalget vil lave et supplement til bydelsatlasset
for Vanløse. Det eksisterende bydelsatlas bruges i
dag i planlægningen. Et uddybende materiale kan 
være en yderligere hjælp for forvaltningerne. En 
nærmere vurdering af hvad registranten kan bruges 
til, forudsætter mere viden om indholdet. 

Tema 2: VANLØSE BYMIDTE

A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger

Vanløse Lokaludvalg
På trafikområdet fremhæver lokaludvalget særligt de 
tanker, der er i bydelsplanen om en fredeliggørelse 
af den midterste del af Jernbane Alle, hvor der kan 
nævnes ønsket om reduktion af gennemkørende 
trafik og skabelse af et nyt stort, attraktivt byrum ved 
at sammentænke Frode Jakobsens Plads, selve 
Jernbane Alle ved Stationen og eksisterende 
friarealer på den såkaldte Ferring-grund ud til 
Jernbane Alle. Lokaludvalget ser gerne en løsning, a 
la ”shared space”, hvor udformning af 
vejstrækningen sker med en fælles belægning også 
for pladserne og med særligt hensyn til de svage 
grupper af trafikanter.

B. Hvilke temaer/indsatser, der tilkendegives at 
ville arbejde videre med samt beskrivelse af 
igangværende indsatser
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Teknik- og Miljøudvalget
Aktuelt er der en lokalplan i proces, der muliggør en 
centerbebyggelse med et omfang på ca. 32.000 m2

etageareal til centerbebyggelse samt andre 
serviceerhverv. Det er forvaltningens vurdering, at 
de ønsker bydelstemaet indeholder, i stort omfang 
tilgodeses i denne plan.

Som supplement har grundejer Holberg Fenger 
Invest A/S særlige intentioner om at forene 
centerfunktionen med kulturelle tiltag, såsom 
gallerivirksomhed, mulighed for teaterfunktion mv. 
Centeret vil desuden være et væsentligt supplement 
til handelslivet.

Kultur- og Fritidsudvalget
Det oplyses, at Kultur- og Fritidsforvaltningen p.t. er i 
gang med at udvikle en strategi for, hvordan 
biblioteks-, kultur- og idrætsområdet kan 
sammentænkes. Vanløse Kulturhus og Vanløse 
Bibliotek er netop et af det steder, hvor der kan 
opnås en synergieffekt ved sammentænkning. – og 
ad den vej fremstå styrket i lokalområdet

Tema 3: DET GRØNNE OG DET BLÅ VANLØSE
A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger
Vanløse Lokaludvalg
1. Der ligger mange års overvejelser bag det 
eksisterende forslag om at frede Vanløses vigtigste 
parker og Damhussøen, og Lokaludvalget ser ikke 
større behov for på ny at gøre opmærksom på de 
muligheder for forbedring af disse områder, som de 
støtter, eksempelvis frilægning af bydelens vandløb. 
2. Vanløse Lokaludvalg foreslår, at der på side 23 
laves den illustration der nævnes i teksten, men ikke 
er der.

Ad 2) ØKF har udarbejdet og indsat det manglende 
kort.

7



Teknik- og Miljøudvalget
1. Overordnet set lægger de grønne og blå visioner i 
bydelsplanen sig tæt op af idéerne i kommunens 
udspil om ’Lommeparker, træer og andet grønt’. 
Desværre er kortmaterialet i bydelsplanen ikke i 
stand til at løfte bydelsvisionen over i en mere 
konkret plan. Under ’byrum og byliv’ (s. 16) er der 
illustreret i alt 6 steder med udviklingspotentiale, 
men der savnes en illustration af de sammenhænge i 
bydelen, som ønskes understøttet med de nye 
pladsdannelser. I teksten nævnes en del konkrete 
steder ved navn, men der er ikke nogen klar 
sammenhæng med kortmaterialet (fx via signaturer). 
Samtidig mangler der i teksten en redegørelse for de 
til- og fravalg der er gjort for at nå frem til udpegning 
af de 6 steder, som er illustreret. 

2. Der mangler en prioritering af tiltag og ønsker - 
med mindre altså det illustrerede udvalg af 6 steder 
på kortet s. 16 er et resultat af lokaludvalgets 
prioritering (dette fremgår ikke af teksten).

Ad. 1 og 2) Det er aftalt med lokaludvalget at en del 
af kortmaterialet i bydelsplanen udskiftes. Blandt 
andet tilføjes et kort der viser forslag til forbindelser 
til Grøndalsparken og et kort der illustrerer 
lokaludvalgets forslag til trafik tiltag.

B. Hvilke temaer/indsatser, der tilkendegives at 
ville arbejde videre med samt beskrivelse af 
igangværende indsatser
Vanløse Lokaludvalg
Lokaludvalget trækker et nyere forslag frem i den 
videre debat med forslaget om at etablere ”bro” til 
fodgængerne langs Roskildevej, der sænkes i 
forhold til vej og cykelsti. Dette vil kunne bidrage til 
en forbedret oplevelse af ”frisk luft” langs denne 
store trafikkåre.
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Teknik- og Miljøudvalget
1. Udvalget vil i det videre arbejde med udspillet 
’Lommeparker, træer og andet grønt’ inddrage de 
idéer til parkernes udvikling, træplantning og 
udvikling steder, som er udpeget i bydelsplanen. Det 
betyder konkret, at udpegningerne fra bydelsplanen 
indgår i Teknik- og Miljøforvaltningen’s projektbank, 
som steder med udviklingspotentiale. Projektbanken 
er Teknik- og Miljøforvaltningen’s udgangspunkt for 
at foretage prioriteringer i og blandt bydelene, når 
der opstår mulighed for finansiering af grønne/blå 
byrumsprojekter (fx lommeparker).

2. Teknik- og Miljøudvalgets langsigtede mål: 
En planmæssig kvalificering af den grønne og 
blå struktur i Vanløse bydel, herunder 
identifikation og udpegning af potentielle 
lommeparker og grønne forbindelser, samt 
mulighed for øget oplevelsesmæssig kvalitet i 
parkerne. 
Udførelse af projekter som en del af den grønne 
og blå struktur, i samarbejde med kommunens 
øvrige forvaltninger.

3. Teknik- og Miljøforvaltningen støtter temaet om 
byrum og stier og vil i det videre arbejde medvirke til 
en forgrønning af bydelen primært via forbedringer 
eller omdannelse af eksisterende arealer (Teknik- og 
Miljøforvaltningen ´s egne arealer) og gerne i 
samspil med andre.

Tema 4: TRAFIK

A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger
Vanløse Lokaludvalg
1. På dette område støtter lokaludvalget en hurtig 
igangsætning af arbejdet med en samlet lokal 
trafikplan for Vanløse, der lægger vægt på 
trafiksikkerheden.

2. Vanløse Lokaludvalg har et forslag om, at kortet 
på side 28 bliver udskiftet med vedlagte kort.

1. Teknik- og Miljøforvaltningen giver udtryk også for 
at det ville være en god ide at udarbejde en samlet 
lokal trafikplan, og at de vil kontakte lokaludvalget 
vedrørende dette.

2. ØKF imødekommer forslaget og har udskiftet 
kortet på side 28.

Forslag til ændringer
Lokaludvalget har i et supplerende høringssvar en 
kommentar til s. 27 i bydelsplanen, hvor der under 
”Eksempler på lokale forslag til virkemidler til at nå 
målsætningen for biltrafikken” er et forslag om at 
lukke Jernbane Allé med henblik på etablering af 
gågade. Det skal præciseres, at Vanløse 
Lokaludvalg ikke deler forslaget om at etablere 
gågade på Jernbane Allé, men derimod støtter 
forslaget om Jernbane Allé som shared space.

Teksten på s. 27 omformuleres, så det tydeliggøres 
at Lokaludvalget ønsker at gøre Jernbane Alle til et 
shared space område.
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Teknik- og Miljøudvalget
1. I bydelsplanen er der en række lokale ønsker i 
bydelsplanen, som Teknik- og Miljøforvaltningen 
giver særlige bemærkninger (med kursiv)i forhold til 
den øvrige planlægning i Københavns Kommune. 

Godthåbsvej kan udvikles som strøggade. I 
forslag til Kommuneplan 2009 er 
Godthåbsvej udpeget til bydelsgade nord for 
Hulgårdsvej og fordelingsgade syd for 
Hulgårdsvej.
Hvis der etableres trængselsafgifter i 
København, skal Vanløse indgå i 
afgiftsområdet. På nuværende tidspunkt 
indgår Vanløse ikke i det planlagte 
afgiftsområde.

Der skal udarbejdes en samlet trafikplan for 
Vanløse. Forvaltningen er enig i, at det vil 
være hensigtsmæssigt, at der udarbejdes en 
trafikplan for Vanløse. Forvaltningen har 
dog, blandt andet med baggrund i arbejdet 
med anden bølge af bydelsplaner, ikke 
inden for de nuværende økonomiske og 
ressourcemæssige rammer mulighed for at 
prioritere udarbejdelsen af en trafikplan for 
Vanløse. 

B. Hvilke temaer/indsatser, der tilkendegives at 
ville arbejde videre med samt beskrivelse af 
igangværende indsatser
Vanløse Lokaludvalg
Lokaludvalget mener, at der i trafikken bør satses på 
tilgængelighed, også for handicappede. En reel 
nedsættelse/regulering af den store 
gennemfartstrafik forudsætter eksempelvis 
trængselsafgifter eller andre brugsafgifter af kørsel i 
egen bil, gerne placeret langs Motorringvej 3.
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Teknik- og Miljøudvalget
1. Forvaltningen vil tage kontakt til Vanløse 
Lokaludvalg med henblik på at diskutere, hvordan en 
trafikplan kan udarbejdes.

2. Teknik- og Miljøforvaltningen støtter under temaet 
om trafik op om de lokale ønsker om at reducere 
støjgener fra trafikken i bydelen. Der vil i løbet af 
2009 blive udarbejdet en støjhandlingsplan, som 
bl.a. omhandler virkemidler til at nedbringe 
støjgenerne i København, således også i Vanløse. 
Det er en af målsætningerne i Miljømetropolen, at 
Københavnerne skal kunne sove i fred for 
sundhedsskadelig støj fra gadetrafikken.

3. En lang række af de lokale ønsker i bydelsplanen 
stemmer overens med allerede igangsatte eller 
kommende projekter i Vanløse. I det følgende 
beskrives sammenhængen mellem disse ønsker og 
projekter.

Cykelparkeringsmulighederne i bymidten 
skal forbedres. Ifm. planlægningen af 
bydelscentret på Vanløse Allé / Apollovej 
indgår en forbedring af de eksisterende 
cykelparkeringspladser ved Vanløse Station 
(overdækning og forbedret adgang til 
stationen).
Fodgængerforholdene i bymidten skal 
forbedres. Københavns Kommune 
planlægger at udarbejde en 
fodgængerstrategi i 2010, der følger op på 
dette tema.
Etablering af cykelstier på bydelens centrale 
veje. Der foreligger allerede planer om 
etablering af cykelsti på Jernbane Allé på 
strækningen nord for Vanløse Allé.
Den gennemkørende trafik på de mindre 
veje skal reduceres, og der skal etableres
40 km/t-zoner på alle lokale gader. 
Københavns Kommune er allerede i gang 
med at indføre 40 km/t-zoner i alle 
boligområder - dette vil være med til at 
reducere den gennemkørende trafik.
Jernbane Allé skal have status som 
strøggade. I forslag til Kommuneplan 2009 
er Jernbane Allé udpeget til strøggade.
Den tilladte hastighed på de store veje skal 
reduceres fra 60 km/t til 50 km/t. Det er 
allerede besluttet at reducere den tilladte 
hastighed på flere delstrækninger på Ring 2.
Der skal udarbejdes en lokal 
sikkerhedspolitik for hver skole. 
Københavns Kommune har igangsat et 
projekt vedr. sikre skoleveje. Teknik- og 
Miljøfrovaltningnen er på nuværende 
tidspunkt i dialog med hhv. Vanløse Skole 
og Hyltebjerg skole.
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Tema 5: EN SUND BYDEL I SOCIAL BALANCE

A. Bemærkninger og forslag til ændringer ØKF’s bemærkninger

Børne- og Ungdomsudvalget
Børne- og Ungdomsudvalget ser gerne, at der 
skabes et brobygningsarbejde mellem skoler og det
lokale erhvervsliv med henblik på at fremme 
faglighed og læring samt praktikordninger m.v., jf. 
temaet ”En sund bydel i social balance”.

Socialudvalget
1. Socialudvalgets interesse samler sig især om 
temaet ”En sund bydel i social balance” og ønsket 
om at forebygge frem for at helbrede, ved at man 
gennem oplysning og styrkelse af netværks- og 
frivillighedsarbejdet samt en øget indsats for at 
integrere socialt udsatte grupper, vil arbejde for, at 
der ikke opstår store sociale problemer.

2. I forbindelse med temaet ”En sund bydel i social 
balance” vil udvalget også gerne anerkende 
resultatet af det flotte stykke arbejde, der er lagt i at 
lave en social kortlægning af Vanløse.

3. Økonomisk er der ikke mulighed for at afsætte 
rede midler til arbejdet med forebyggelsen, da 
midlerne på området allerede er afsat til andre tiltag 
og projekter bl.a. den boligsociale helhedsplan for de 
almene boligafdelinger Lønstrupgård og 
Hvidbjergvej. 

Sundheds- og Omsorgsudvalget
Sundheds- og Omsorgsudvalget noterer med særlig 
interesse at bydelsplanen fokuserer på at forbedre 
mulighederne for organiseret og uorganiseret idræt, 
netværksdannelse og socialt samvær samt på at 
skabe sikrere forhold for bløde trafikanter og bedre 
tilgængelighed til parker, veje, byrum og 
aktivitetsmuligheder i lokalområdet.
Integrationsrådet
Integrationsrådet mener ikke, at bydelsplanen i 
Vanløse har været konkrete nok omkring 
integrationsindsatsen. Derfor nævner
integrationsrådet, at der skal tænkes 
integrationsindsats mere konkret i bydelsplanen. 
Integrationsrådet er opmærksom på at problemerne 
med integrationsindsatsen findes i mindre målestok, 
da der i Vanløse er færre almene boligafdelinger. 
Dette betyder ikke, at problemerne ikke er der. 
Derfor mener integrationsrådet, at det er vigtigt med 
en forbyggende og tidlig indsats inden problemerne 
bliver større. 

Lokaludvalgets rapport ”Vanløse på kryds og tværs”, 
der er udarbejdet i forbindelse med 
bydelsplanarbejdet, omfatter en række forslag til 
forbedringer på integrationsområdet, herunder et 
ønske om en indsats for at få flere børn og unge 
med anden etnisk baggrund ind i idrætsforeninger 
samt et styrket netværk mellem forældre på 
bydelens skoler.
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Ældrerådet
1. For ældreområdet mangler, der konkretisering af, 
hvor de særlige ældre, handicap og plejeboliger skal 
være og hvor mange, der skal være. Det samme 
gælder forsyningen med faciliteter til aktiviteter og 
samvær blandt ældre og yngre pensionister.

2. Endelig bør der findes et egnet opholds/værested 
for "skæve elementer".

3. Fysisk og social tilgængelighed er et andet punkt, 
der har stor betydning for ældre. Dette er dels ikke 
belyst og der mangler, at relevante myndigheder 
inddrages. Der er grupper og foreninger, der lider 
under manglende tilgængelighed. Det er omtalt, at 
cykelparkeringen bør forbedres. Dette anser vi for at 
være meget nødvendigt ( bl. a Frode Jakobsens 
Plads)

4. Endelig skal det anføres, at offentlige toiletforhold 
bør forbedres væsentligt

Ad. 3) ØKF kan bemærke at Handicaprådet betragter 
det som særdeles positivt, at der i Vanløse 
bydelsplan er et specifikt fokus på tilgængelighed 
som et af de vigtigste principper for bydelen. 

Generelt til alle de nævnte punkter bemærker ØKF 
at udvælgelsen af temaer og indhold til 
bydelsplanerne er sket på baggrund af 
borgerdeltagelsen i den lokale proces. Der vil derfor 
ikke blive efterredigeret i planerne på baggrund af 
specifikke prioriteringer fra fagforvaltningernes eller 
rådenes ressortområder. ØKF bemærker, at
Ældrerådet evt. kan tage kontakt til lokaludvalget for 
at høre nærmere om deres visioner for ældre og 
sundhedsfremmende indsatser.

B. Hvilke temaer/indsatser, der tilkendegives at 
ville arbejde videre med samt beskrivelse af 
igangværende indsatser
Vanløse Lokaludvalg
1. Under dette tema ønsker lokaludvalget at fremme 
tilgængeligheden for svage trafikant-grupper, også 
på de normalt ikke så belyste dagligdags områder. 
Med de sundhedsmæssige og sociale forvaltningers 
lokale repræsentanter ønskes et tæt samarbejde 
videreført, der også kan bygge videre på 
lokaludvalgets sociale hvidbog.

2. Lokaludvalget peger på at bymidten fremover vil 
byde på flere mulige placeringer af et sundhedshus i 
Vanløse, der kan kombinere vagtlæge, skadestue og 
almen praksis mv. på sundhedsområdet. I en bred 
forstand vil lokaludvalget endelig pege på behovet 
for et foreningshus eller lignende, der kan sikre de 
frivillige sociale og kulturelle netværk i bydelen.

Børne- og Ungdomsudvalget
For så vidt angår spørgsmålet om temaskoler, er 
Børne- og Ungdomsudvalget indstillet på, at der 
indledes drøftelser med Vanløse Lokaludvalg og de 
lokale skoler om en nærmere udformning af 
temaskole-begrebet. Udvalget skal dog bemærke, at 
der formentlig også i kommende år vil blive udbudt 
en vifte af profilskoler, og at Vanløse-skolerne kan 
søge om at komme i betragtning på de i den 
forbindelse opstillede certificeringsvilkår.   
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Beskæftigelses- og Integrationsudvalget
1. Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen vil 
gerne gå i dialog med Vanløse Lokaludvalg om 
temaet En sund bydel i social balance, idet temaet 
vurderes som relevant for forvaltningens arbejde. 
Beskæftigelses- og Integrationsudvalget kan tilslutte 
sig temaets målsætning om sundhedsfremme og 
social integration i bydelen.

2. Lokaludvalgets rapport ”Vanløse på kryds og 
tværs”, der er udarbejdet i forbindelse med 
bydelsplanarbejdet, omfatter en række forslag til 
forbedringer på integrationsområdet, herunder et 
ønske om en indsats for at få flere børn og unge 
med anden etnisk baggrund ind i
idrætsforeninger samt et styrket netværk mellem 
forældre på bydelens skoler. Beskæftigelses- og 
Integrationsforvaltningen vil gerne stå til
rådighed for en dialog med lokaludvalget om, 
hvordan integrationen af etniske minoriteter kan 
styrkes i bydelen. Bl.a. kan forvaltningens Task
Force Integration være behjælpelig med rådgivning 
og vejledning i forhold til opsøgende indsatser og 
projekter.

Socialudvalget
Socialforvaltningens relevante medarbejdere vil 
gerne yde hjælp og sparring i forbindelse med 
initiativernes iværksættelse.
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